



Abdulla Kamal
Chairman of the Board



Najla Al-Shirawi
Chief Executive Officer

SICO Reports BD 4.4 million (USD 11.6 million) in Net Profit Attributable to Shareholders for the Year Ended 31 December 2023, a 23% Increase from the Previous Year

- *Gross Assets Under Management (AUMs) grew by 25% to reach BD 2.3 billion (USD 6.0 billion)*

Manama, Kingdom of Bahrain SICO BSC (c), licensed as a conventional wholesale bank by the Central Bank of Bahrain “CBB”, announced today its consolidated results for the fourth quarter and year ended 31 December 2023.

On a quarterly basis, SICO recorded consolidated net profit attributable to shareholders of BD 2.2 million (USD 5.9 million) in the fourth quarter of 2023 compared to the BD 742 thousand (USD 2 million) recorded in the final quarter of the previous year, a 197% year-on-year rise. The boost in net profitability over the three-month period was driven primarily by higher investment income and an increase in AUMs, resulting in growth in net fee income. Efficient liquidity management and an increase in the repo-based business contributed to the increase in net interest income. Brokerage income recorded the increase, with fixed income brokerage acting as the key contributor. Earnings per share were 5.65 Bahraini fils in the fourth quarter of 2023, compared to 1.77 Bahraini fils in the same three-month period of last year. SICO reported a total comprehensive income attributable to shareholders of BD 2.5 million (USD 6.5 million), an increase of 207% compared to BD 799 thousand (USD 2.1 million) recorded in the same quarter of 2022.

For the full year 2023, SICO reported BD 4.4 million (USD 11.6 million) in consolidated net profit attributable to shareholders, representing a 23% increase from the BD 3.6 million (USD 9.4 million) recorded for the year ended 31 December 2022. All lines of business exhibited resilient performance in 2023. Earnings per share recorded 10.70 Bahraini fils in 2023, up from 8.45 Bahraini fils in 2022. SICO’s comprehensive income attributable to shareholders stood at BD 4.6 million (USD 12.2 million) in 2023, compared to BD 3.3 million (USD 8.7 million) in 2022, representing a 40% increase.

Total equity attributed to shareholders as of 31 December 2023 was up 1% to BD 70.5 million (USD 187 million) from BD 70.0 million (USD 185.6 million) at year-end 2022. Meanwhile, total assets as at year-end 2023 grew 39% to BD 389.9 million (USD 1.0 billion) compared to BD 280.0 million (USD 742.7 million) as at 31 December 2022.

Based on this performance, SICO's Board of Directors has recommended a dividend of 5% of the eligible share capital, aggregating to BD 2.1 million (USD 5.7 million), subject to the approval of the Central Bank of Bahrain (CBB) and the General Assembly.

SICO recorded net investment income of BD 4.4 million (USD 11.8 million) in 2023, a 326% growth from the BD 1.0 million (USD 2.8 million) recorded in the prior year. Net fee income for the year declined 7% to BD 8.1 million (USD 21.6 million) compared to BD 8.7 million (USD 23.1 million) registered in 2022. Net fee income came lower due to a decrease in performance fees booked in 2023 compared to 2022. Meanwhile, net interest income saw a 37% year-on-year increase to BD 3.6 million (USD 9.5 million) in 2023. Finally, brokerage and other income remained flat at BD 2.1 million (USD 5.7 million) in 2023.

On a gross basis (including leverage) SICO's assets under management (AUMs) rose 25% to BD 2.3 billion (USD 6.0 billion) in 2023 from BD 1.8 billion (USD 4.8 billion) in 2022.

Chairman of the Board, Abdulla Kamal, commented on SICO's performance for the year saying, "During the year, SICO delivered a strong financial performance. Our unwavering commitment to operational excellence, financial prudence, and a disciplined investment approach continued to propel us towards our overarching goals, allowing us to deliver consistent growth, preserve profitability, and substantially increase in our assets under management irrespective of prevailing market conditions. We look forward to maintaining this momentum, creating value for stakeholders, strengthening our leading position in the region, and continuing to deliver forward-thinking solutions that serve the objectives of our customers and shareholders."

Chief Executive Officer, Najla Al-Shirawi, added, "Our robust balance sheet, enhanced risk management framework, and focus on organic growth across business lines, were all catalysts that led to this positive financial performance. In terms of funds, our portfolios and funds continued to outperform benchmark indices, with assets under management rising to their highest-ever recorded levels. SICO succeeded in cementing its position as the partner of choice for significant M&A transactions in Bahrain and retained its top ranking in terms of both value and volume of transactions for brokerage. Our focus during the year was on expanding and deepening our regional footprint by leveraging the knowledge and expertise that we have carefully cultivated for over 25 years. In Saudi, SICO Capital's AUMs grew by 114% and the team executed its first ever transaction on Nomu. Looking ahead, our emphasis remains on direct and indirect expansion in key markets."

SICO's performance during 2023 was recognized by several prestigious organizations, with the Bank receiving multiple accolades throughout the year. SICO was named Best Investment Bank in Bahrain by the Euromoney Awards for Excellence 2023 as well as the Global Finance Awards 2023. Its fund strategy was named the Best MENA Fixed Income Fund Strategy by The Bonds, Loans & Sukuk

Middle East Awards 2023. SICO was awarded Best Asset Manager and Best Broker in Bahrain by Middle East Banking Awards 2023. It was also recognized as the Best Bank for Diversity and Inclusion in Bahrain by the Euromoney Awards for Excellence 2023. Showcasing the resilience of its brokerage business, SICO has retained its ranking as the number one broker on the Bahrain Bourse for the twenty-fifth consecutive year.

SICO is listed on Bahrain Bourse (“BHB”) and its code is SICO-C. The press release and full set of financial statements will be available on SICO and BHB websites.

– Ends –

About SICO

SICO is a leading regional asset manager, broker, and investment bank, with USD 6.0 bn in assets under management (AUM). Today SICO operates under a wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain and also oversees three wholly owned subsidiaries: an Abu Dhabi-based brokerage firm, SICO Financial Brokerage, a specialised regional custody house, SICO Fund Services Company (SFS), and a Saudi-based asset management provider, SICO Capital. Headquartered in the Kingdom of Bahrain with a growing regional and international presence, SICO Group has a well-established track record as a trusted regional bank offering a comprehensive suite of financial solutions, including asset management, brokerage, investment banking, and market making, backed by a robust and experienced research team that provides regional insight and analysis of more than 90 percent of the region’s major equities. Since inception in 1995, SICO Group has consistently outperformed the market and developed a solid base of institutional clients. Going forward, the bank’s continued growth will be guided by its commitments to strong corporate governance and developing trusting relationships with its clients. The bank will also continue to invest in its information technology capabilities and the human capital of its 100 exceptional employees.

Media Contact:

Ms. Nadeen Oweis

Head of Corporate Communications, SICO

Direct Tel: (+973) 1751 5017

Email: noweis@sicobank.com



نجلاء الشيراوي
الرئيس التنفيذي



عبد الله أحمد كمال
رئيس مجلس الإدارة

سيكو تحقق 4.4 مليون دينار بحريني (11.6 مليون دولار أمريكي) صافي ربح عائد للمساهمين للسنة المنتهية في 31 ديسمبر 2023 بارتفاع قدره 23% عن العام السابق.

• ارتفاع إجمالي الأصول تحت الإدارة بنسبة 25% ليلعب ما قيمته 2.3 مليار دينار بحريني (6.0 مليار دولار أمريكي)

المنامة، مملكة البحرين - أعلنت سيكو ش.م.ب (م)، المرخصة من مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، اليوم عن نتائجها الموحدة للربع الرابع من العام والسنة الكاملة المنتهية في 31 ديسمبر 2023.

لفترة الربع الرابع من عام 2023، بلغ صافي الربح الموحد للعائد للمساهمين 2.2 مليون دينار بحريني (5.9 مليون دولار أمريكي) مقارنة بما قيمته 742 ألف دينار بحريني (2 مليون دولار أمريكي) لنفس الفترة من العام الماضي أي بارتفاع بنسبة 197% على أساس سنوي. ويعزى الارتفاع في صافي الربحية لفترة الثلاثة شهور إلى ارتفاع الإيرادات من الأنشطة الاستثمارية، بالإضافة إلى ارتفاع صافي الإيرادات من الرسوم نتيجة زيادة الأصول تحت الإدارة. كما ساهمت كفاءة إدارة السيولة وارتفاع عوائد اتفاقيات إعادة الشراء في زيادة الإيرادات من الفوائد. وسجلت إيرادات الوساطة زيادة ملموسة، مع استحواذ أدوات الدخل الثابت على النصيب الأكبر. بلغت ربحية السهم الواحد في الربع الرابع من عام 2023 إلى 5.65 فلس بحريني مقارنة مع 1.77 فلس بحريني لنفس الفترة من العام الماضي. وسجل إجمالي الدخل الشامل للعائد للمساهمين 2.5 مليون دينار بحريني (6.5 مليون دولار أمريكي)، مقارنة بما قيمته 799 ألف دينار بحريني (2.1 مليون دولار أمريكي) لنفس الفترة من 2022، بما يمثل ارتفاعاً بنسبة 207%.

للسنة المالية 2023، سجلت سيكو 4.4 مليون دينار بحريني (11.6 مليون دولار أمريكي) صافي ربح موحد عائد للمساهمين مقارنة بمبلغ 3.6 مليون دينار بحريني (9.4 مليون دولار أمريكي) في السنة المنتهية في 31 ديسمبر 2022، أي بارتفاع بنسبة 23%. حيث حققت جميع خطوط الأعمال أداءً جيداً في عام 2023. ارتفعت ربحية السهم الواحد 10.70 فلس بحريني في عام 2023 من 8.45 فلس بحريني في 2022. كما بلغ إجمالي الدخل الشامل للعائد للمساهمين 4.6 مليون دينار بحريني (12.2

مليون دولار أمريكي) في عام 2023 مقارنة بـ 3.3 مليون دينار بحريني (8.7 مليون دولار أمريكي) في عام 2022 بما يمثل ارتفاعاً بنسبة 40%.

وارتفع إجمالي حقوق الملكية العائد للمساهمين كما في 31 ديسمبر 2023 بنسبة 1% ليصل إلى 70.5 مليون دينار بحريني (187 مليون دولار أمريكي) من 70 مليون دينار بحريني (185.6 مليون دولار أمريكي) في نهاية عام 2022. وارتفع أيضاً إجمالي الموجودات كما في نهاية عام 2023 بنسبة 39% ليصل إلى 389.9 مليون دينار بحريني (1.0 مليار دولار أمريكي) مقارنة بـ 280 مليون دينار بحريني (742.7 مليون دولار أمريكي) كما في 31 ديسمبر 2022.

بناءً على هذا الأداء، فقد قرر مجلس إدارة سيكو التوصية لدى الجمعية العمومية بتوزيع أرباح بنسبة 5% من رأس المال المؤهل بما يعادل مبلغ 2.1 مليون دينار بحريني (5.7 مليون دولار أمريكي)، وذلك بعد استيفاء الشروط والموافقات اللازمة من قبل مصرف البحرين المركزي والمساهمين.

من ناحية أخرى، بلغ صافي الدخل من الأنشطة الاستثمارية 4.4 مليون دينار بحريني (11.8 مليون دولار أمريكي) في عام 2023 مقارنة بـ مليون دينار بحريني (2.7 مليون دولار أمريكي) في 2022، بارتفاع بنسبة 326%، وانخفض صافي الإيرادات من الرسوم للعام بنسبة 7% ليصل إلى 8.1 مليون دينار بحريني (21.6 مليون دولار أمريكي) مقارنة بـ 8.7 مليون دينار بحريني (23.1 مليون دولار أمريكي) في العام السابق. وانخفض صافي الإيرادات من الرسوم بسبب انخفاض رسوم الأداء لعام 2023 مقارنة بعام 2022، بينما شهد صافي الدخل من الفوائد ارتفاعاً بنسبة 37% ليصل إلى 3.6 مليون دينار بحريني (9.5 مليون دولار أمريكي) في 2023. وأخيراً، حافظت إيرادات الوساطة والإيرادات الأخرى على مستواها عند 2.1 مليون دينار بحريني (5.7 مليون دولار أمريكي) في عام 2023.

بالإضافة إلى ذلك، ارتفع إجمالي الأصول تحت الإدارة (شاملة التمويلات) بنسبة 25% ليلعب ما قيمته 2.3 مليار دينار بحريني (6.0 مليار دولار أمريكي) في 2023 من 1.8 مليار دينار بحريني (4.8 مليار دولار أمريكي) في 2022.

وحول أداء سيكو خلال العام، صرح السيد عبد الله احمد كمال، رئيس مجلس إدارة سيكو قائلاً: "نجحت سيكو خلال العام من تحقيق نتائج قوية حيث ساهم التميز التشغيلي والإدارة المالية الحكيمة والنهج الاستثماري المنضبط في الدفع بقوة نحو التفوق في الأداء وتعزيز استدامة النمو في الأصول تحت الإدارة بغض النظر عن ظروف السوق. نحن دائماً ما نتطلع إلى مواصلة هذا الزخم الإيجابي، وخلق القيمة المضافة لشركاؤنا، وتعزيز دورنا الريادي في المنطقة وتقديم المزيد من الحلول المبتكرة التي تخدم تطلعات عملائنا ومساهميننا المستقبليين."

من جانبها، قالت السيدة نجلاء الشيراوي، الرئيس التنفيذي لسيكو: "لقد ساهمت العديد من الثوابت في تعزيز أدائنا المالي خلال العام، بما في ذلك قوة ميزانيتنا، ومثانة إطار عملنا لإدارة المخاطر، فضلاً عن تركيز جهودنا على تحقيق النمو في مختلف خطوط العمل. أما بالنسبة لأداء المحافظ والصناديق فقد واصلت التفوق على المؤشرات المعيارية، مما ساهم في ارتفاع الأصول تحت الإدارة إلى أعلى مستوياتها. هذا إلى جانب نجاح سيكو في تعزيز مكانتها كالشريك المفضل لصفقات الدمج والاستحواذ المؤثرة في البحرين، فضلاً عن المحافظة على المركز الأول لأعمال الوساطة في بورصة البحرين من حيث قيمة وحجم المعاملات."

"لقد ركزنا جهودنا خلال العام على تعزيز تواجدنا في المنطقة استناداً على معرفتنا العميقة والخبرات الواسعة التي اكتسبناها على مدى أكثر من 25 عامًا، حيث تمكنت سيكو المالية من تحقيق ارتفاع نسبته 114% في إجمالي الأصول تحت الإدارة، كما تمكنت من أتمام أول صفقة لها في سوق 'نمو'. ونتطلع في المستقبل، إلى مواصلة التوسع المباشر والغير مباشر في الأسواق الرئيسية."

وقد لاقى أداء سيكو خلال عام 2023 تقديرًا كبيرًا من خلال فوزها بالعديد من الجوائز رفيعة المستوى، بما في ذلك جائزة "أفضل بنك استثماري في البحرين" ضمن جوائز يوروموني للتميز 2023، وجوائز جلوبال فاينانس 2023. كما فازت بجائزة "أفضل

بنك في مجال التنوع والشمولية في البحرين" ضمن جوائز يورو موني للتميز 2023. وحظيت استراتيجية سيكو في إدارة الصناديق على جائزة "أفضل استراتيجية لصندوق أدوات الدخل الثابت" ضمن جوائز السندات والقروض والصكوك للشرق الأوسط 2023. وفازت سيكو أيضاً بجائزة "أفضل مدير للأصول"، و"أفضل وسيط في البحرين" ضمن جوائز ايميا فاينيس ميدل إيست بانكينج 2023. واحتفظت سيكو بمركزها كأفضل وسيط في بورصة البحرين للعام الخامس والعشرين على التوالي.

سيكو مدرجة في بورصة البحرين تحت رمز التداول SICO-C. سيتوفر البيان الصحفي والمجموعة الكاملة للبيانات المالية على المواقع الإلكترونية لسيكو وبورصة البحرين.

- انتهى -

نبذة عن سيكو

تمثل سيكو أحد أبرز البنوك الإقليمية الرائدة المتخصصة في إدارة الأصول والوساطة وصناعة السوق والخدمات المصرفية الاستثمارية، وتصل قيمة الأصول تحت الإدارة لديها إلى 6.0 مليار دولار أمريكي. وتعمل سيكو اليوم بموجب ترخيص من مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، كما تُشرف على ثلاث شركات تابعة ومملوكة لها بالكامل: سيكو للوساطة المالية وهي دار وساطة مالية مقرها أبو ظبي، وسيكو لخدمات الصناديق الاستثمارية، بالإضافة إلى سيكو كابيتال المزودة للخدمات المصرفية الاستثمارية والواقع مقرها في المملكة العربية السعودية. وتتخذ سيكو من مملكة البحرين مقراً لها، وهي أخذة في التوسع على الصعيدين الإقليمي والدولي، كما تتمتع بسجل حافل بالإنجازات باعتبارها بنكاً إقليمياً موثوق يقدم مجموعة متكاملة من الحلول المالية، بما في ذلك إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية وصناعة السوق، والتي يدعمها فريق بحوث قوي من أمهر الخبراء يوفر رؤية ثاقبة وتحليلات مدروسة عن أكثر من 90 بالمائة من الأسهم الرئيسية في المنطقة. ومنذ تأسيسها عام 1995، دأبت سيكو على تحقيق أداء متفوق في السوق، وأصبحت لها قاعدة عملاء عريضة من كبرى المؤسسات. وتمضي سيكو قدماً في مسيرتها نحو المزيد من النمو والازدهار، والتي يفودها التزامها الراسخ بإطار حوكمة مؤسساتية قوي، فضلاً عن سعيها الدائم إلى توطيد أواصر الثقة مع عملائها. وستواصل سيكو الاستثمار في تطوير إمكاناتها التقنية ورأس مالها البشري الذي يتألف من نحو 100 موظف متميز عبر المجموعة.

لمزيد من المعلومات:

ندين عويس
مدير العلاقات العامة، سيكو
هاتف مباشر: (+973) 1751 5017
البريد الإلكتروني: noweis@sicobank.com

Consolidated Financial Statements

For the year ended 31 December 2023

Consolidated Statement of Financial Position

as at 31 December 2023, BHD '000

	2023	2022
Assets		
Cash and bank balances	56,437	46,237
Treasury bills	10,151	14,338
Securities bought under repurchase agreements	252,883	155,886
Investments at fair value through profit or loss	25,152	23,119
Investments at fair value through other comprehensive income	12,497	10,244
Investments at amortized cost	17,372	14,664
Fees receivable	2,720	2,062
Other assets	9,642	9,659
Property and equipment	1,623	2,099
Intangible assets and goodwill	1,456	1,674
Total assets	389,933	279,982

Equity and liabilities

Liabilities

Short-term bank borrowings	5,655	3,770
Deposits from institutions	4,234	1,278
Securities sold under repurchase agreements	259,391	162,989
Customer accounts	35,806	29,722
Other liabilities	11,215	9,822
Payable to other unit holders in consolidated funds	3,150	2,419
Total liabilities	319,451	210,000

Equity

Share capital	44,134	44,134
Shares under employee share incentive scheme	(2,263)	(2,263)
Treasury shares	(1,913)	-
Statutory reserve	9,781	9,343
General reserve	3,217	3,217
Investments fair value reserve	618	885
Retained earnings	16,908	14,666
Total equity	70,482	69,982

Total equity and liabilities 389,933 279,982

Consolidated Statement of Profit or Loss

For the year ended 31 December 2023, BHD '000

	2023	2022
Net investment income	4,438	1,041
Net fee income	8,127	8,720
Brokerage and other income	2,133	2,053
Net interest income	3,588	2,627
Total income	18,286	14,441
Staff cost	(8,272)	(6,876)
Other operating expenses	(5,162)	(3,978)
Share of (profit) / loss of non-controlling unit holders in consolidated funds	(470)	19
Profit for the year	4,382	3,606
Profit attributable to:		
Shareholders of the Bank	4,382	3,551
Non-controlling interests	-	55
	4,382	3,606
Basic and diluted earnings per share (fils)	10.70	8.45

Consolidated Statement of Changes in Equity

For the year ended 31 December 2023, BHD '000

	2023	2022
Balance at 1 January	69,982	70,812
Profit for the year	4,382	3,606
Other comprehensive income:		
Net change in fair value of FVOCI instruments	217	(329)
Total other comprehensive income	217	(329)
Total comprehensive income for the year	4,599	3,277
- Transfer to charitable donation reserve	(40)	(65)
Transaction with owners recognised directly in equity:		
Cash dividend paid	(2,146)	(2,142)
Acquisition of NCI without a change in control	-	(1,900)
Treasury Shares Purchased	(1,913)	-
Balance at end of the year	70,482	69,982

Consolidated Statement of Comprehensive Income

for the year ended 31 December 2023, BHD '000

	2023	2022
Profit for the year	4,382	3,606
Other comprehensive income		
Items that are or may be reclassified to profit or loss in subsequent periods:		
- Net changes in fair value of FVOCI debt instruments	167	(263)
Items that will not be reclassified to profit or loss in subsequent periods:		
- Net change in fair value of FVOCI equity instruments	50	(66)
Total other comprehensive income/(loss) for the year	217	(329)
Total comprehensive income for the year	4,599	3,277
Total comprehensive income attributable to:		
Shareholders of the Bank	4,599	3,222
Non-controlling interests	-	55
	4,599	3,277

Consolidated Statement of Cash Flows

For the year ended 31 December 2023, BHD '000

	2023	2022
Net cash generated from / (used in) operating activities	5,506	(7,351)
Net cash used in investing activities	(275)	(4,398)
Net cash generated from / (used in) financing activities	782	(5,505)
Net increase / (decrease) in cash and cash equivalents	6,013	(17,254)
Cash and cash equivalents at the beginning of the year	60,575	77,829
Cash and cash equivalents at the end of the year	66,588	60,575

Abdulla Kamal
Chairman

Tala Fakhro
Director

Najla M. Al Shirawi
Chief Executive Officer

These statements have been extracted from Consolidated Financial Statements as at 31 December 2023 which were approved by the Board of Directors on 26 February 2024 and which were audited by Ernst & Young, who expressed an unqualified audit opinion.

البيانات المالية الموحدة

للسنة المنتهية في ٣١ ديسمبر ٢٠٢٣

بيان المركز المالي الموحد

كما في ٣١ ديسمبر ٢٠٢٣ (بالآلاف الدنانير البحرينية)

٢٠٢٢	٢٠٢٣	
		الموجودات
		التقد والأرصدة البنكية
٤٦,٢٣٧	٥٦,٤٣٧	سندات خزينة
١٤,٣٣٨	١٠,١٥١	أوراق مالية مشتقة بموجب اتفاقيات إعادة شراء
١٥٥,٨٨٦	٢٥٢,٨٨٢	استثمارات بالقيمة العادلة من خلال الربح أو الخسارة
٢٣,١١٩	٢٥,١٥٢	استثمارات بالقيمة العادلة من خلال الدخل الشامل الآخر
١٠,٢٤٤	١٢,٤٩٧	استثمارات بالتكلفة المطفاة
١٤,٦٦٤	١٧,٣٧٢	رسوم مستحقة
٢,٠٦٢	٢,٧٢٠	موجودات أخرى
٩,٦٥٩	٩,٦٤٢	عقارات ومعدات
٢,٠٩٩	١,٦٢٣	موجودات غير ملموسة والشهرة
١,٦٧٤	١,٤٥٦	مجموع الموجودات
٢٧٩,٩٨٢	٢٨٩,٩٣٣	

المطلوبات وحقوق المساهمين

٢٠٢٢	٢٠٢٣	
		المطلوبات
		القروض المصرفية قصيرة الأجل
٣,٧٧٠	٥,٦٥٥	الودائع من المؤسسات
١,٢٧٨	٤,٢٣٤	أوراق مالية مبيعة بموجب اتفاقيات إعادة الشراء
١٦٢,٩٨٩	٢٥٩,٣٩١	حسابات العملاء
٢٩,٧٢٢	٣٥,٨٠٦	مطلوبات أخرى
٩,٨٢٢	١١,٢١٥	مدفوعات لحاملي الوحدات الأخرى في الصناديق الموحدة
٢,٤١٩	٣,١٥٠	مجموع المطلوبات
٢١٠,٠٠٠	٢١٩,٤٥١	

حقوق المساهمين

٢٠٢٢	٢٠٢٣	
		رأس المال
		أسهم تحت برنامج أسهم
٢,٢٦٣	(٢,٢٦٣)	منحة للموظفين
-	(١,٩١٣)	أسهم خزينة
٩,٣٤٣	٩,٧٨١	إحتياطي قانوني
٣,٢١٧	٣,٢١٧	إحتياطي عام
٨٨٥	٦١٨	إحتياطي القيمة العادلة للاستثمارات
١٤,٦٦٦	١٦,٩٠٨	أرباح مستبقاة
٦٩,٩٨٢	٧٠,٤٨٢	مجموع حقوق المساهمين
٢٧٩,٩٨٢	٢٨٩,٩٣٣	مجموع المطلوبات وحقوق المساهمين

بيان الأرباح أو الخسائر الموحد

للسنة المنتهية في ٣١ ديسمبر ٢٠٢٣ (بالآلاف الدنانير البحرينية)

٢٠٢٢	٢٠٢٣	
		صافي إيرادات الاستثمار
١,٠٤١	٤,٤٣٨	صافي إيرادات الرسوم
٨,٧٢٠	٨,١٢٧	إيرادات الوساطة وإيرادات أخرى
٢,٠٥٣	٢,١٣٢	صافي دخل الفوائد
٢,٦٢٧	٣,٥٨٨	إجمالي الدخل
١٤,٤٤١	١٨,٢٨٦	تكلفة الموظفين
(٦,٨٧٦)	(٨,٢٧٢)	مصاريف تشغيلية أخرى
(٣,٩٧٨)	(٥,١٦٢)	حصة الشركة من (ربح) / خسارة حاملي الوحدات الأخرى في الصناديق الموحدة
١٩	(٤٧٠)	ربح السنة
٢,٦٠٦	٤,٢٨٢	الربح العائد إلى:
		مساهمي البنك
٢,٥٥١	٤,٢٨٢	حصة غير مسيطرة
٥٥	-	
٢,٦٠٦	٤,٢٨٢	العائد على السهم الأساسي
٨,٤٥	١٠,٧٠	والمخفض (فلس)

بيان التغيرات في حقوق المساهمين الموحد

للسنة المنتهية في ٣١ ديسمبر ٢٠٢٣ (بالآلاف الدنانير البحرينية)

٢٠٢٢	٢٠٢٣	
		الرصيد في ١ يناير
٧٠,٨١٢	٦٩,٩٨٢	ربح السنة
٢,٦٠٦	٤,٢٨٢	دخل شامل آخر:
		صافي التغير في القيمة العادلة للوحدات المدرجة بالقيمة العادلة من خلال الدخل الشامل الآخر
(٣٢٩)	٢١٧	إجمالي الدخل الشامل الآخر
(٣٢٩)	٢١٧	إجمالي الدخل الشامل للسنة
٢,٢٧٧	٤,٥٩٩	- احتياطي التحويلات إلى التبرعات الخيرية
(١٥)	(٤٠)	معاملات مع الملاك مباشرة في حقوق المساهمين:
		- أرباح أسهم نقدية مدفوعة
(٢,١٤٢)	(٢,١٤٦)	- الاستحواذ على حصص غير مسيطرة دون تغيير في السيطرة
(١,٩٠٠)	-	- شراء أسهم خزينة
-	(١,٩١٣)	الرصيد في آخر السنة
٦٩,٩٨٢	٧٠,٤٨٢	

نجله محمد الشيراوي
الرئيس التنفيذي

تالا فخر
عضو مجلس إدارة

عبدالله أحمد كمال
رئيس مجلس الإدارة

بيان الدخل الشامل الموحد

للسنة المنتهية في ٣١ ديسمبر ٢٠٢٣ (بالآلاف الدنانير البحرينية)

٢٠٢٢	٢٠٢٣	
		ربح السنة
٣,٦٠٦	٤,٢٨٢	دخل شامل آخر
		البند التي يعاد تصنيفها أو قد يعاد تصنيفها إلى الربح أو الخسارة في الفترات اللاحقة:
		- صافي التغيرات في القيمة العادلة للوحدات الدين المدرجة بالقيمة العادلة من خلال الدخل الشامل الآخر
(٢٦٣)	١٦٧	البند التي لن يتم إعادة تصنيفها إلى الربح أو الخسارة في الفترات اللاحقة:
		- صافي التغيرات في القيمة العادلة للوحدات أسهم حقوق الملكية المدرجة بالقيمة العادلة من خلال الدخل الشامل الآخر
(٦٦)	٥٠	إجمالي الدخل الشامل الآخر / (خسارة) للسنة
(٣٢٩)	٢١٧	إجمالي الدخل الشامل للسنة
٣,٢٧٧	٤,٥٩٩	إجمالي الدخل الشامل العائد إلى:
		مساهمي البنك
٣,٢٢٢	٤,٥٩٩	حصة غير مسيطرة
٥٥	-	
٣,٢٧٧	٤,٥٩٩	

بيان التدفقات النقدية الموحد

للسنة المنتهية في ٣١ ديسمبر ٢٠٢٣ (بالآلاف الدنانير البحرينية)

٢٠٢٢	٢٠٢٣	
		صافي النقد الناتج من / (المستخدم في) أنشطة التشغيل
(٧,٣٥١)	٥,٥٠٦	صافي النقد المستخدم في أنشطة الاستثمار
(٤,٣٩٨)	(٢٧٥)	صافي النقد الناتج من / (المستخدم في) أنشطة التمويل
(٥,٥٠٥)	٧٨٢	صافي الزيادة / (النقص) في النقد وما في حكمه
(١٧,٢٥٤)	٦,٠١٣	النقد وما في حكمه في بداية السنة
٧٧,٨٢٩	٦٠,٥٧٥	النقد وما في حكمه في نهاية السنة

استخرجت البيانات المالية المذكورة أعلاه من البيانات المالية الموحدة المنتهية في ٣١ ديسمبر ٢٠٢٣، والتي تمت الموافقة عليها من قبل مجلس الإدارة في ٢٦ فبراير ٢٠٢٤، والتي تم تدقيقها من قبل السادة إرنست ويونغ، التي أبدت رأي تدقيق غير متحفظ.